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ЦИФРОВАЯ ЭКОНОМИКА КАК КОНТУР ИССЛЕДОВАНИЯ 

ЦИФРОВОЙ ТРАНСФОРМАЦИИ ЭКОНОМИКИ 

 

Аннотация. В статье рассмотрен понятийный аппарат цифровой экономики, сделан 

вывод, что процесс дальнейшей цифровой трансформации экономики неизбежен. Цифровизация 

информации о социальной и экономической жизни общества является сегодня инструментом в 

развитии политического и экономического пространства, который обеспечивает усиление 

эффективности экономики и удовлетворенность потребностей индивида.  

Считаем необходимым для проведения дальнейшего исследования положить в основу 

комплексный подход к пониманию термина, сочетающий в себе элементы управленческого, 

макроэкономического, технологического, структурного подходов. 

Ключевые слова: цифровая экономика, цифровая трансформация, экономика, 

управление, планирование, исследование цифровой трансформации экономики.  
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DIGITAL ECONOMY AS A RESEARCH CONTOUR OF THE DIGITAL 

TRANSFORMATION OF THE ECONOMY 

 

Abstract. The article examines the conceptual apparatus of the digital economy, concludes that 

the process of further digital transformation of the economy is inevitable. Digitalization of information 

about the social and economic life of society is today a tool in the development of the political and 

economic space, which ensures the strengthening of the efficiency of the economy and satisfaction of the 

needs of the individual.  
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We consider it necessary to base further research on an integrated approach to understanding 

the term, combining elements of managerial, macroeconomic, technological, and structural 

approaches. 

Keywords: digital economy, digital transformation, economics, management, planning, 

research of digital transformation of the economy. 
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Аннотация. Цифровизация экономики – это главная задача государства в период с 
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анализируются проблемы и перспективы развития национальной экономики.   
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THE ROLE OF INNOVATIVE PLATFORMS  

FOR THE IMPLEMENTATION OF EDUCATIONAL PROJECTS 

 

Abstract. The formation of innovative platforms in the regions is focused on improving the 

educational system through the development and implementation of innovative ideas aimed at 

optimizing the mechanisms and effectiveness of the educational process, expanding educational 

technologies, taking into account the specifics of the main and additional educational programs and 

projects being implemented. 
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МЕТОДОЛОГИЧЕСКИЙ И СТАТИСТИЧЕСКИЙ АНАЛИЗ 

ФОРМИРОВАНИЯ ВАЛОВОЙ ДОБАВЛЕННОЙ СТОИМОСТИ  

НА РЕГИОНАЛЬНОМ УРОВНЕ: ОРЛОВСКАЯ ОБЛАСТЬ 

 

Аннотация. В статье определены актуальность и значимость проведения 

методологического и статистического анализа формирования валовой добавленной стоимости 

на региональном уровне. Рассмотрены и проанализированы: взаимосвязь показателей валовой 

добавленной стоимости, ВРП и базовых региональных параметров экономического развития, 

динамика изменения показателей валовой добавленной стоимости и валового регионального 

продукта Орловской области в 2011-2020 гг., соотношение показателей выпуска продукции 

(работ, услуг), промежуточного потребления и валового внутреннего продукта по Орловской 

области.  

Предложена методика расчета валовой добавленной стоимости на региональном 

уровне, соответствующая требованиям Территориальных органов статистики Орловской 

области. 

Ключевые слова: валовая добавленная стоимость, валовой региональный продукт, 

региональное развитие, промежуточное потребление. 
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METHODOLOGICAL AND STATISTICAL ANALYSIS OF THE 

FORMATION OF GROSS VALUE ADDED AT THE REGIONAL LEVEL: 

OREL REGION 

 

Abstract. The article defines the relevance and significance of conducting a methodological 

and statistical analysis of the formation of gross value added at the regional level. The following are 

considered and analyzed: the relationship between indicators of gross value added, GRP and basic 

regional parameters of economic development, the dynamics of changes in indicators of gross value 

added and gross regional product of the Orel region in 2011-2020, the ratio of indicators of output 

(works, services), intermediate consumption and gross domestic product in the Orel region.  

A method for calculating the gross value added at the regional level is proposed, which meets 

the requirements of the Territorial statistics bodies of the Orel region. 

Keywords: gross value added, gross regional product, regional development, intermediate 

consumption. 
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ТЕОРЕТИЧЕСКИЕ, МЕТОДОЛОГИЧЕСКИЕ И ЦЕЛЕВЫЕ 

УСТАНОВКИ СИСТЕМЫ АНАЛИЗА УСТОЙЧИВОГО РАЗВИТИЯ 

ОРГАНИЗАЦИИ 

 
Аннотация. Зарубежный опыт функционирования экономических субъектов в качестве 

основной доминанты предусматривает нацеленность на устойчивое развитие, в части 

повышения результирующих показателей функционирования, реализации человеческого 

потенциала, сокращения негативного воздействия на окружающую среду, ориентацию на 

укрепление взаимоотношений с современными институтами, а также повышения 

информационной прозрачности ведения бизнеса. В статье раскрыты сущность анализа 

устойчивого развития организации, его целевая установка, задачи, принципы, объекты, 

субъекты. 

Ключевые слова: устойчивое развитие, устойчивость, анализ, экономический анализ, 

анализ устойчивого развития. 
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THEORETICAL, METHODOLOGICAL AND OBJECTIVE SETTINGS  

OF THE SYSTEM OF ANALYSIS OF THE SUSTAINABLE 

DEVELOPMENT OF THE ORGANIZATION 

 

Abstract. Foreign experience in the functioning of economic entities as the main dominant, 

provides for a focus on sustainable development, in terms of improving the resulting performance 

indicators, realizing human potential, reducing the negative impact on the environment, focusing on 

strengthening relationships with modern institutions, as well as increasing the information 

transparency of doing business. The article reveals the essence of the analysis of sustainable 

development of the organization, its target setting, tasks, principles, objects, subjects. 

Keywords: sustainable development, sustainability, analysis, economic analysis, sustainable 

development analysis. 
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Аннотация. В статье показана сущность и значение структуры доходов населения. 

Рассчитаны показатели динамики структуры доходов населения России за период 2000-                  
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Abstract. The article shows the essence and significance of the income structure of the 

population. The indicators of the dynamics of the income structure of the population of Russia for the 

period 2000-2019 are calculated: the coefficient of structural shifts by K. Gatev, the index of structural 

differences by A. Salai.  

Keywords: income of the population, monetary income of the population, structure of income 

of the population, wages, social transfers, income from entrepreneurial activity, income from property. 
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АКТУАЛЬНЫЕ ВОПРОСЫ ОБЕСПЕЧЕНИЯ ФИНАНСОВОЙ 

БЕЗОПАСНОСТИ НАСЕЛЕНИЯ НА МЕЖГОСУДАРСТВЕННОМ  

И НАЦИОНАЛЬНОМ УРОВНЕ 

 

Аннотация. В данной статье исследуется актуальная тема повышения уровня 

финансовой безопасности населения с учетом обострения геополитической ситуации в мире. 

Поднят вопрос международного (группа разработки финансовых мер борьбы с отмыванием 

денег) и федерального (Росфинмониторинг) уровня обеспечения финансовой безопасности 

населения. На практических кейсах показан рост случаев финансового мошенничества в РФ, 

связанных с санкциями, введенными против отдельных российских банков, ростом ключевой 

ставки ЦБ, приостановлением работы платежных карт, обоснована важность повышения 

финансовой грамотности граждан на государственном уровне в рамках реализуемой 

Стратегии повышения финансовой грамотности в РФ. 

Ключевые слова: финансовая грамотность, финансовая культура, финансовая 

безопасность, мошенничество в финансовой сфере, санкции. 
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Abstract. This article explores the topical issue of increasing the level of financial security of 

the population, taking into account the aggravation of the geopolitical situation in the world. The 

question of the international (Group for the development of financial measures to combat money 

laundering) and the federal (Rosfinmonitoring) level of ensuring the financial security of the population 

was raised. Based on practical cases of an increase in cases of financial fraud in the Russian 

Federation associated with sanctions imposed against certain Russian banks, an increase in the key 

rate of the Central Bank, the suspension of payment cards,, the importance of improving the financial 

literacy of citizens at the state level as part of the Strategy to improve financial literacy in the Russian 

Federation is substantiated. 

Keywords: financial literacy, financial culture, financial security, financial fraud, sanctions. 
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ФИНАНСОВАЯ ГЛОБАЛИЗАЦИЯ КАК УГРОЗА НАЦИОНАЛЬНОЙ 

ЭКОНОМИЧЕСКОЙ БЕЗОПАСНОСТИ 

 

Аннотация. В статье рассмотрены вопросы влияния всемирной глобализации на 

экономическую безопасность современного государства. В результате исследования авторами 

был сделан вывод, что в процессе всеобщей глобализации национальные производители 

зачастую становятся зависимы от иностранных потребителей. Вследствие этого возникает 

ряд проблем с «вычленением» национального элемента в валовом внутреннем продукте страны. 

Ключевые слова: безопасность, национальная экономическая безопасность, 

инновационная безопасность, валовой внутренний продукт, глобализация, финансовая 
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FINANCIAL GLOBALIZATION AS A THREAT TO NATIONAL 

ECONOMIC SECURITY 

 

Abstract. The article discusses the impact of global globalization on the economic security of 

the modern state. As a result of the study, the authors concluded that in the process of universal 

globalization, national producers often become dependent on foreign consumers. As a result, there are 

a number of problems with the «isolation» of the national element in the gross domestic product of the 

country. 
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Аннотация. В рамках данной статьи исследуются вопросы разработки конкурентной 

стратегии для предприятия телекоммуникационной отрасли. Автором были рассмотрены 

особенности деятельности малого предприятия на региональном рынке, проведен SWOT-анализ, 

на основе которого выявлены конкурентные преимущества и предложены направления 

стратегического развития предприятия для повышения конкурентоспособности на рынке  

телекоммуникационных услуг. 
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Abstract. Within the framework of this article, the issues of developing a competitive strategy 

for an enterprise in the telecommunications industry are explored. The author examined the features of 

the activities of a small enterprise in the regional market, conducted a SWOT analysis, on the basis of 

which competitive advantages were identified and directions for the strategic development of the 

enterprise were proposed to increase competitiveness in the telecommunications services market. 
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ИНТЕГРИРОВАННАЯ СИСТЕМА УПРАВЛЕНИЯ РИСКАМИ  

В РЕСУРСОДОБЫВАЮЩИХ ОРГАНИЗАЦИЯХ В УСЛОВИЯХ 

ЦИФРОВИЗАЦИИ 

 

Аннотация. Предмет исследования представлен тремя взаимосвязанными блоками, 

охватывающими как внешнюю среду функционирования предприятий ресурсодобывающего 

сектора, так и потенциал цифровых технологий в совершенствовании внутрикорпоративной 

системы управления, а также конкретные цифровые продукты, обеспечивающие необходимый 

инструментарий в рамках цифровой трансформации. В статье предложена корпоративная 

карта ресурсодобывающей компании с взаимосвязанными сегментами: финансы, клиенты, 

внутренние бизнес-процессы, обучение и развитие. Предложена интегрированная система 

управления рисками на примере предприятия ресурсодобывающего производства, позволяющая 

адресно и оперативно реагировать на волатильные условия внутренней и внешней бизнес-среды 

в рамках цифровой трансформации. 
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INTEGRATED RISK MANAGEMENT SYSTEM IN RESOURCE 

PRODUCING ORGANIZATIONS IN THE CONDITIONS  

OF DIGITALIZATION 

 

Abstract. The subject of the study is represented by three interrelated blocks, covering both the 

external environment for the functioning of enterprises in the resource sector, and the potential of 

digital technologies in improving the internal corporate management system, as well as specific digital 

products that provide the necessary tools for digital transformation. The article proposes a corporate 

map of a resource-producing company with interrelated segments: finance, clients, internal business 

processes, training and development. An integrated risk management system is proposed using the 

example of a resource-extracting enterprise, which allows targeted and prompt response to volatile 

conditions of the internal and external business environment as part of digital transformation. 

Keywords: risk management, integrated system, resource industry, environmental volatility, 

digitalization. 
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ЭКОНОМИЧЕСКАЯ БЕЗОПАСНОСТЬ В УСЛОВИЯХ ГЛОБАЛИЗАЦИИ 

И ВЛИЯНИЕ ТРАНСНАЦИОНАЛЬНЫХ КОРПОРАЦИЙ  

НА ЭКОНОМИКУ 

 

Аннотация. Данная статья посвящена определению содержания экономической 

безопасности, процессу глобализации как следствия экономического развития, а                               

также выявлению роли и влияния транснациональных корпораций на экономики отдельных 

стран. 
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ECONOMIC SECURITY IN THE CONDITIONS OF GLOBALIZATION 

AND THE IMPACT OF TRANSNATIONAL CORPORATIONS  

ON THE ECONOMY 

 

Abstract. This article is devoted to determining the content of economic security, the process of 

globalization as a consequence of economic development, as well as identifying the role and influence 

of transnational corporations on the economies of individual countries. 

Keywords: economic security, globalization, transnational corporations, foreign economic 

activity. 
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ВЛИЯНИЕ ЦИФРОВОЙ ТРАНСФОРМАЦИИ НА УПРАВЛЕНИЕ 

ИНТЕЛЛЕКТУАЛЬНЫМ КАПИТАЛОМ 

 

Аннотация. В статье рассмотрены способы управления интеллектуальным 

капиталом с позиции разных авторов. Отображено влияние на развитие интеллектуального 

капитала новой технологии, а именно Индустрии 4.0 «умного производства». Предложено для 

оценки интеллектуального капитала интегрировать разрозненные системы в единую систему 

управления. Представлена авторская модель определения рыночной стоимости организации и 

механизм определения интеллектуального капитала.  

Ключевые слова: интеллектуальный капитал, цифровая трансформация, индустрия, 

управление, рыночная стоимость, производительность труда, технология, умное производство. 
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IMPACT OF DIGITAL TRANSFORMATION ON INTELLECTUAL 

CAPITAL MANAGEMENT 

 

Abstract. The article discusses the ways of managing intellectual capital from the standpoint of 

different authors. The impact on the development of intellectual capital of a new technology, namely 

Industry 4.0 of «smart production», is displayed. It is proposed to integrate disparate systems into a 

single management system for the evaluation of intellectual capital. The author's model for determining 

the market value of an organization and a mechanism for determining intellectual capital are presented. 

Keywords: intellectual capital, digital transformation, industry, management, market value, 

labor productivity, technology, smart manufacturing. 
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ЭКОНОМИЧЕСКИЕ РЕШЕНИЯ КОНСТРУКТИВНЫХ ПРОБЛЕМ  

ПО ЭКОЛОГИЧЕСКОЙ БЕЗОПАСНОСТИ ТРАНСПОРТА 

 

Аннотация. Необходимость защиты и охраны окружающей среды является одним из 

актуальных вопросов. В статье рассматривается реализация современного экологического 

решения на примере развития «зеленого» транспорта. Проводится ретроспективный анализ 

электрокаров, представлено сравнение с действующими двигателями внутреннего сгорания, 

определяется уровень безопасности и целесообразности его введения.  

Ключевые слова: экология, безопасность, электромобили, развитие, энергетика, 

стратегия развития. 
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ENVIRONMENTAL AND ECONOMIC SOLUTIONS TO CONSTRUCTIVE 

PROBLEMS OF ENVIRONMENTALLY SAFE TRANSPORT 

 

Abstract. The need to protect and protect the environment is one of the pressing issues. The 

article discusses the implementation of a modern environmental solution on the example of the 

development of «green» transport. A retrospective analysis of electric cars is carried out, a comparison 

with existing internal combustion engines is presented, the level of safety and the feasibility of its 

introduction is determined. 
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